

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE**

Brussels, April 1980

GUIDELINES FOR THE MANAGEMENT OF THE EUROPEAN SOCIAL FUND FOR THE
PERIOD 1981 TO 1983¹

On a proposal from Vice-President Vredeling the Commission has just adopted guidelines for the management of the European Social Fund for the period 1981 to 1983.

The guidelines are much simpler than in previous years. The most important modifications are:

- Operations financed jointly from several funds or carried out jointly by several Member States are to be particularly encouraged.
- A management principle has been laid down with a view to discouraging organisers (in both the public and private sectors) from over-estimating applications for assistance.
- Priority categories for young people have been altered in form and content. A new criterion has been introduced for areas where restructuring or redevelopment is being carried out. The Social Fund will be able to grant assistance to certain training/work experience schemes for young people. The list of priority regions affected by youth unemployment will be drawn up by the Commission as soon as the results of the new Community survey on youth unemployment are available.
- New criteria have been fixed for operations involving technical progress and groups of undertakings with a view to making more intervention possible.

When applying these guidelines to applications from Greece, the Commission will take account of the special situation of this member state.

These guidelines will be forwarded to the European Parliament and the Council, for information, by 1 May and will be published in the Official Journal of the Communities.

¹ COM(80)209

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
POKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

INFORMATION
INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO

NOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE

Bruxelles, avril 1980.

ORIENTATIONS POUR LA GESTION DU FONDS SOCIAL PENDANT LES ANNEES 1981 A 1983 (1)

La Commission vient d'adopter, sur proposition du Vice-président Vredeling, les orientations pour la gestion du Fonds social pendant les années 81 à 83.

Par rapport aux années précédentes, les orientations ont été largement simplifiées. Les modifications les plus importantes sont les suivantes :

- Un encouragement particulier est réservé aux opérations financées par plusieurs Fonds ou réalisées en commun par plusieurs Etats membres.
- Un principe de gestion a été établi afin de limiter la tendance de certains responsables (publics ou privés) de programmes, à surestimer les demandes de concours.
- En ce qui concerne les jeunes, la structure et le contenu des niveaux de priorité ont été modifiés. Un nouveau critère figure à présent, qui est lié aux zones de restructuration ou de reconversion. Dans ce domaine des jeunes, le Fonds social pourra accorder des concours à certaines actions de formation par alternance. La liste des régions prioritaires, par rapport au chômage des jeunes, sera arrêtée ultérieurement par la Commission dès que les résultats de la nouvelle enquête communautaire en cours sur le chômage des jeunes seront disponibles.
- De nouveaux critères ont été établis pour les opérations présentées au titre du progrès technique et des groupes d'entreprises en vue de renforcer les possibilités d'intervention.

La Commission tiendra compte de la situation particulière de la Grèce lors de l'application des présentes orientations aux demandes présentées par cet Etat membre.

Ces orientations seront transmises avant le 1er mai, pour information, au Parlement européen et au Conseil et feront l'objet d'une publication au Journal Officiel des Communautés.

(1) COM (80) 209